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Vuoden 2019 talousarvio ja taloussuunnitelma vuosille 2019-2021

KHALL 26.11.2018 § 174

Lähtökohta vuoden 2019 talousarvion laadintaan on  parempi kuin vuoden 2018
talousarviota laadittaessa oli. Vuoden 2017 tilinpäätös oli 1,3 milj. € ylijäämäinen.
Ylijäämällä pystyttiin kattamaan kunnan taseessa ollut noin 0,3 milj. € alijäämä ja
taseeseen jäi 1,0 milj. € ylijäämää.

Talousarvio on laadittu kunnanhallituksen 10.9.2018 § 128 antaman raamin
perusteella. Talousarvion suunnittelukausi yltää vuoteen 2021 asti, jolloin
maakuntauudistus tulee aikaisintaan voimaan. Kuntaliiton talousarviosta antamien
ohjeiden mukaisesti maakuntauudistusta ei ole huomioitu suunnitteluvuoden 2021
osalta, koska maakunnan perustamiseen liittyvää lainsäädäntöä ei ole vielä
hyväksytty.

Talousarvioesityksessä toimintakulut kasvavat vuoden 2018 talousarvioon
verrattuna 1,2% eli noin 0,8 milj. €.  Merkittävimmät menojen lisäykset ovat
palkkojen korotukset, kiky sopimuksen päättyminen ja henkilöjärjestelyt
kotihoidossa.

Vuoden 2018 talousarvioon verrattuna toimintatuotot vähenevät noin 0,9 % eli noin
63 000 euroa. Toimintatuottojen vähentyminen johtuu siitä, että sote-osastolla
palvelumaksut vähenevät toimintarakenteen muutoksen johdosta.

Talousarvio on laadittu nykyisellä tuloveroprosentilla ja  kiinteistöveroprosenteille.
Verotuloja arvioidaan kertyvän talousarviovuonna 30,4 milj. € (tulovero 26,5 milj. €,
kiinteistövero 2,2 milj. €, yhteisövero 1,7 milj. €).

Valtionosuuksia arvioidaan vuonna 2019 kertyvän noin 29,2  milj. €. Vuoden 2018
talousarviossa valtionosuuksien määräksi arvioitiin 30,1 milj. €.

Rahoitustuottoja on arvioitu kertyvän talousarviovuonna 1,1 milj. €, mikä on
vastaava määrä kuin vuoden 2018 talousarviossa arvioitiin. Merkittävimmät
rahoitustuotot ovat Lapinlahden Vesi Oy:n maksama pääomalainan korko (n. 439
000 €) sekä Savon Energiaholding Oy:n maksama osinko (talousarviossa arvioitu
600 000 €). Rahoituskuluiksi arvioidaan talousarviovuonna 265 000 €.

Lapinlahden kunta on investoinut lähihistoriassa merkittävästi. Vuosien 2011-2016
aikana investointien määrä on ollut keskimäärin yli 5 milj. €/vuosi. Voimakas
investointitahti on kasvattanut poistoja. Vuosien 2017 ja  2018 talousarviossa
investointien määrä on ollut aikaisempaa pienempi, joten poistojen määrä on
kääntynyt hienoiseen laskuun. Talousarviossa poistomääräksi on arvioitu 2,69 milj.
€, missä on vähennystä vuodesta 2018  noin 78 000 euroa. Talousarviossa ei ole
varauduttu arvonalentumisiin.

Talousarviossa nettoinvestointien suuruus on noin 4,1milj. €. Merkittävimmät
investointikohteet ovat: n uuden Matin ja Liisan alakoulun KVR-urakan aloittaminen
 2,0 milj. € ja katujen peruskorjaukset 1,5 milj. €.

Talousarviovuoden päättyessä kunnan lainamäärän arvioidaan olevan 31,2 milj. €.

Suunnitteluvuosina kunnalla on edessä erittäin suuret investoinnit Matin ja Liisan
koulukeskukseen. Näin ollen on erittäin tärkeä, että vuonna 2019 investoinnit ovat



maltilliset, jotta lainamäärää pystytään painamaan alaspäin.

Kuntalain 110 §:n mukaan valtuuston on vuoden loppuun mennessä hyväksyttävä
kunnalle seuraavaksi kalenterivuodeksi talousarvio. Sen hyväksymisen yhteydessä
valtuuston on hyväksyttävä kolmea tai useampaa vuotta koskeva
taloussuunnitelma. Talousarviovuosi on taloussuunnitelman ensimmäinen vuosi.
Talousarviossa ja -suunnitelmassa hyväksytään kunnan ja konsernin toiminnalliset
ja taloudelliset tavoitteet.

Talousarvio ja -suunnitelma on laadittava siten, että edellytykset kunnan tehtävien
hoitamiseen turvataan. Talousarvioon otetaan toiminnallisten tavoitteiden
edellyttämät määrärahat ja tuloarviot sekä siinä osoitetaan miten rahoitustarve
katetaan. Taloussuunnitelman on oltava tasapainossa tai ylijäämäinen. Kunnan
taseeseen kertynyt alijäämä tulee kattaa enintään neljän vuoden kuluessa
tilinpäätöksen vahvistamista seuraavan vuoden alusta lukien. Kunnan tulee
taloussuunnitelmassa päättää yksilöidyistä toimenpiteistä, joilla alijäämä
mainittuna ajanjaksona katetaan.

Kunnan toiminnassa ja taloudenhoidossa on noudatettava talousarviota. Siihen
tehtävistä muutoksista päättää valtuusto.

Vuoden 2019 talousarvio ja taloussuunnitelma 2019-2021 on liitteenä no 4.

Kokouksen oheismateriaalina on päätöksen yritysvaikutusten arviointi.

Ympäristölautakunta on esittänyt kunnanhallitukselle (31.10.2018 § 43), että
pelastustoimen tulosyksikön talousarvio siirrettäisiin kokonaan kunnanhallituksen
alaisuuteen . Siirtoa on perusteltu sillä, että ympäristölautakunta ei voi mitenkään
vaikuttaa alueellisen pelastustoimen toimintaan eikä talousarvioon.

Valmistelija: kunnanjohtaja Janne Airaksinen, 040 488 3011,
janne.airaksinen@lapinlahti.fi

Kunnanjohtajan ehdotus
 Kunnanhallitus esittää valtuustolle, että se hyväksyy liitteenä 4 olevan Lapinlahden

kunnan talousarvion vuodelle 2019 ja taloussuunnitelman vuosille 2019 - 2021.

 Kunnanhallitus toteaa, ettei pelastustoimen tulosyksikön talousarviota siirretä tässä
vaiheessa kunnanhallituksen alaisuuteen vaan jatkossa pelastustoimen
talousarvion muutokset huomioidaan raamissa.

Päätös Kokouksessa kunnanjohtaja, tekninen johtaja, sosiaali- ja terveysosaston
osastopäällikkö, sivistysosaston osastopäällikkö ja hallintojohtaja esittelivät vuoden
2019 talousarviota ja taloussuunnitelmavuosien 2019 - 2021.

Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti kunnanjohtajan esityksen vuoden 2019
talousarvioksi ja vuosien 2019-2021 taloussuunnitelmaksi ja esittää sitä edelleen
valtuustolle hyväksyttäväksi.

KVALT § 40
Vuoden 2019 talousarvio ja taloussuunnitelma 2019-2021 on liitteenä no 8.

Kunnanhallituksen ehdotus
 Valtuusto hyväksyy liitteenä no 8 olevan Lapinlahden kunnan talousarvion vuodelle

2019 ja taloussuunnitelman vuosille 2019-2021.

Päätös



Yleiskeskustelu
 Valtuuston puheenjohtaja esitti, että ensin käydään yleiskeskustelu ja sen jälkeen

yksityiskohtainen käsittely. Menettelytapa hyväksyttiin yksimielisesti.

Yleiskeskustelun aluksi puheenvuoron käyttivät kunnanjohtaja Janne Airaksinen ja
kunnanhallituksen puheenjohtaja Ossi Martikainen.

Yleiskeskustelun aikana ryhmäpuheenvuoron käyttivät: Juha-Pekka Rusanen
(Kesk.), Pave Hirvonen (PS), Jouni Majala (KD), Jorma Rannio (SDP), Risto
Ollikainen (Vas.), Anu Sorjonen (Kok.) ja Matti Kojo (Vihr.).

Yleiskeskustelussa tehdyt muutosesitykset talousarvioon
 Pave Hirvonen esitti perussuomalaisten ryhmäpuheenvuorossa seuraavaa

muutosta vuoden 2019 talousarvioon:

 Kiinteistökeskus, Liikuntalaitos
 Ensilumen ladun osalta siirrytään ladulle lumettamiseen ja talousarviossa

varatusta rahoituksesta siirretään 20 000 euroa ennalta ehkäisevään
nuorisotyöhön.

Muut ryhmät eivät esittäneet tässä vaiheessa muutoksia talousarvioesitykseen.

Yleiskeskustelun aikana puheenvuoron käytti lisäksi valtuutettu Harri Väänänen.

Talousarvion yksityiskohtainen käsittely
 Puheenjohtaja esitti, että käyttötalousosa käsitellään yksityiskohtaisesti

lautakunnittain tulosaluetasolla. Menettelytapa hyväksyttiin yksimielisesti.
Yksityiskohtaisen käsittelyn aikana puheenvuoroja käyttivät kunnanhallituksen
puheenjohtaja Ossi Martikainen ja valtuutetut Matti Kojo, Tiina Heikkinen, Sari
Essayh, Ari Turunen, Harri Väänänen, Minna Rissanen, Matti Kojo, Katri
Hämäläinen, Anu Sorjonen, Jorma Rannio,   ja Juha-Pekka Rusanen.

Yksityiskohtaisessa käsittelyssä tehdyt muutosesitykset talousarvioon

Ari Turunen esitti ja Tiina Heikkinen kannatti, että hoivaosaston alasajo
keskeytetään ja se säilytetään tällä hetkellä olevassa 14 paikassa.

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana tehtiin kunnanhallituksen esityksestä
poikkeava ehdotus, jolloin asia joudutaan ratkaisemaan äänestämällä.
Puheenjohtaja esitti, että asia ratkaistaan nimenhuutoäänestyksellä
äänestysluettelon mukaisessa järjestyksessä siten, että ne, jotka kannattavat
kunnanhallituksen esitystä äänestävät "JAA", ja ne, jotka kannattavat Ari Turusen
esitystä äänestävät "EI". Äänestystapa ja - järjestys hyväksyttiin yksimielisesti.
Suoritetussa äänestyksessä annettiin 27 "JAA" ääntä ja 4 "EI" ääntä. Tyhjiä ääniä
ei annettu. Äänestyksen tulos on pöytäkirjan liitteenä no 9 (äänestys 1).
Puheenjohtaja totesi valtuuston päätökseksi tulleen kunnanhallituksen esityksen.

Harri Väänänen esitti ja Minna Rissanen kannatti, että Varpaisjärven
terveyskeskus pidetään auki koko kesän lisäämällä talousarvioon 50 000 euroa.

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana tehtiin kunnanhallituksen esityksestä
poikkeava ehdotus, jolloin asia joudutaan ratkaisemaan äänestämällä.
Puheenjohtaja esitti, että asia ratkaistaan nimenhuutoäänestyksellä
äänestysluettelon mukaisessa järjestyksessä siten, että ne, jotka kannattavat
kunnanhallituksen esitystä äänestävät "JAA", ja ne, jotka kannattavat Harri
Väänäsen esitystä äänestävät "EI". Äänestystapa ja - järjestys hyväksyttiin
yksimielisesti. Suoritetussa äänestyksessä annettiin 23 "JAA" ääntä ja 8 "EI"



ääntä. Tyhjiä ääniä ei annettu. Äänestyksen tulos on pöytäkirjan liitteenä (äänestys
2). Puheenjohtaja totesi valtuuston päätökseksi tulleen kunnanhallituksen
esityksen.

Pave Hirvonen esitti perussuomalaisten ryhmäpuheenvuorossa seuraavaa
muutosta vuoden 2019 talousarvioon:

 Kiinteistökeskus, Liikuntalaitos
 Ensilumen ladun osalta siirrytään ladulle lumettamiseen ja talousarviossa

varatusta rahoituksesta siirretään 20 000 euroa ennalta ehkäisevään
nuorisotyöhön.

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana tehtiin kunnanhallituksen esityksestä
poikkeava ehdotus, jolloin asia joudutaan ratkaisemaan äänestämällä.
Puheenjohtaja esitti, että asia ratkaistaan nimenhuutoäänestyksellä
äänestysluettelon mukaisessa järjestyksessä siten, että ne, jotka kannattavat
kunnanhallituksen esitystä äänestävät "JAA", ja ne, jotka kannattavat
perussuomalaisten valtuustoryhmän  esitystä äänestävät "EI". Äänestystapa ja -
järjestys hyväksyttiin yksimielisesti. Suoritetussa äänestyksessä annettiin 23 "JAA"
ääntä ja 8 "EI" ääntä. Tyhjiä ääniä ei annettu. Äänestyksen tulos on pöytäkirjan
liitteenä (äänestys 3). Puheenjohtaja totesi valtuuston päätökseksi tulleen
kunnanhallituksen esityksen.

 Valtuusto hyväksyi käyttötalousosan, investointiohjelman, tuloslaskelma ja
rahoituslaskelmankunnanhallituksen esittämässä muodossa.

 Valtuuston puheenjohtaja totesi, että valtuusto on hyväksynyt vuoden 2019
talousarvion ja taloussuunnitelman vuosille 2019-2021 kunnanhallituksen
esittämässä muodossa.


